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TASUTA

Meeldivate kohtumiste paik
 

Alustati korjandust 
Bornhöhe kuju rajamiseks

Mihklilaadal esitleti kir
janik Eduard Bornhöhe 

(1862–1923) pronks
kuju tulevase asukoha 

eskiislahendust ja 
alustati skulptuuri 

jaoks annetuste 
kogumist.

Skulptor Aivar Simsoni kavandi kohaselt istub 
Eduard Bornhöhe kuju pargipingil, jalg uljalt üle 
põlve ja süles raamat, millest lipsavad välja tema 
romaani „Pirita kloostri viimased päevad“ peate-
gelased Agnes ja Gabriel. Eestlaste hinge on nad 
rohkem pugenud kultusfilmi „Viimne reliikvia“ 
kaadritest, kuid seda, et film on vändatud just 
Bornhöhe teose järgi, teatakse hoopis vähem.

Samuti teatakse üsna vähe, et Bornhöhe töö-
tas kümme aastat (1907–1917) Jõhvis 

ülemtalurahvakohtu eesistujana. 
Seepärast peab volikogu esimees 
Vallo Reimaa skulptuuri kavan-
datavat asukohta vallavalitsuse 
ja Viru maakohtu vahel väga 
sobivaks.

Valla selle aasta eelarves oli 
skulptuuri jaoks ette nähtud 

20 000 eurot. See kulus 
ära arhitektuurse 
lahenduse koosta-
miseks ja edasiseks 

tööks tuleb alles raha 
leida. „Kusagilt peab 

aga alustama,“ ütles 
Reimaa. „Esialgu tuleb 

korda seada ümbrus ja 
teha alus ning alles siis saab 

tellida kuju.“ Annetuste toel 
on varem Jõhvi püstitatud ka 

Aleksander Tõnissoni ja Kaljo 

Kiisa skulptuur ning nüüd võiks see Reimaa arva-
tes sama edukas olla Bornhöhe kuju puhul.

„Muidugi võib arutleda, kas meil on kunsti 
jaoks vahendeid ja kas praegu on selleks kõige 
sobivam aeg,“ rääkis Reimaa. „Niimoodi mõel-
des ei tule aga kunagi ideaalset aega. Skulptuuri 
kavand valmis juba kümme aastat tagasi, nüüd on 
viimane aeg plaani elluviimisega alustada.“

Eduard Bornhöhe kuju rajamise idee sündis 
pärast vallavalitsuse maja kordategemist toonase 
vallavanema Tauno Võhmari meeskonnas. Eskiis 
telliti Jõhvist pärit skulptorilt Aivar Simsonilt. 

„Oleme Bornhöhe mälestust ka varem esile 
tõstnud: 2007. aastat tähistasime Eduard Born-
höhe aastana, sest kirjaniku sünnist möödus 135 
aastat ja tema tööleasumisest talurahvakohtuni-
kuna 100 aastat. Juba toona sai seeme idanema 
pandud,“ ütles Reimaa.

Samuti avati 2007. aastal hotellis Wironia, mis 
asub Bornhöhe kunagise kodu kandis, Jõhvi muu-
seumi seltsi eestvedamisel kirjaniku vahabüstiga 
mälestusnurk.

„Minult küsitakse tihtilugu, millal Eduard 
Bornhöhe kuju Jõhvi tuleb. Inimeste ootus suur,“ 
sõnas Reimaa.

Kõik, kel on soovi Jõhvis tegutsenud kohtuni-
kust kirjaniku kuju valmimist toetada, saavad teha 
annetuse Jõhvi muuseumi seltsi arvelduskontole: 
EE172200221048867181 (selgitus: Bornhöhe).

JT

Jõhvi ratturid saavad 
esimese nutiparkla
Aasta lõpuks valmib raudteejaama vahetusse 
lähedusse aadressil Kooli 19a jalg rataste 
nutiparkla.
„Rataste hoidmiseks on parkimisplatsil nii kin-
nine kui ka lahtine ala,“ ütles abivallavanem 
Ilmar Aun. „Jalgrattaid on võimalik lukustada 
kiipkaardi või muu autentimisvahendiga ja iga 
rattahoidik on ühendatud juhtimisarvutiga, 
mis võimaldab rattaid turvaliselt hoida.“
Parklaehituse hankes tegi soodsaima pakku-
muse OÜ Jõhvi KEK, kes lepingu kohaselt rajab 
parkla ja parkimismaja 238 000 euro eest.
Parkla peaks valmis saama selle aasta lõpuks, 
kuid Auna sõnul on lepingu järgi siiski võima-
lik ka edasilükkumine, kui ilmad peaks olema 
väga vihmased või külmad ja ehitustegevus 
takistatud.
Samalaadseid nutiparklaid on viimasel ajal 
rajatud paljudesse Eesti paikadesse, aga Jõh-
vis on see esimene.
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Promenaadi nõlvad 
tehakse korda
Veel sel sügisel istutatakse jalakäijate tunneli 
juurde nõlvadele 500 pinnakattekadakat, et 
täita senised tühjad kohad.
Taimed pannakse kasvama 800 ruutmeetrile 
ning nõlvade kindlustamine ja haljastamine 
läheb maksma kokku 18 000 eurot.
„Hanketingimustes soovime, et enne uute tai-
mede mahapanekut tehtaks istutusala korda: 
puhastataks kemikaale kasutamata umbro-
hust, uuendataks mullakihti ja kaetaks nõlvad 
kookosmattidega,“ loetles abivallavanem Ilmar 
Aun.
Hankekonkursil osales kaks firmat. Võitjaks 
osutus OÜ Ökopesa, kes pakkus hinnaks 18 
000 eurot – peaaegu poole vähem, kui valla-
valitsus eeldas.
„Alguses tundus see pakkumine meile usku-
matult odav, kuid pidasime teenusepakkujaga 
kaks koosolekut ja palusime selgitada, kuidas 
nad kõik selle summaga tehtud saavad,“ ütles 
Aun. „Teisel koosolekul tundus mulle, et firma 
esindajad olid juba tüdinud meile tõestamast, 
et nad suudavad pakutud hinnaga töö ära 
teha.“
Auna sõnul on vallavalitsuses arutletud ka selle 
üle, kas oleks mõistlik taimede kaitseks ligi-
pääsu nõlvadele kuidagi piirata, ent on leitud, 
et seda ei ole võimalik teha.
„Üks asi on teha ja hoida haljastust koduaias, 
teine aga teha seda avalikus ruumis. Siin tuleb 
ainult loota, et kaaskodanikud hoiavad seda 
samuti,“ ütles Aun.
Promenaad valmis 2013. aastal ning siis pai-
galdati tunneli juurde nõlvadele ka geotekstiil 
ja istutati roomavad kadakad. Kõik taimed ei 
läinud kasvama ja nii olid nõlvad nendega eba-
ühtlaselt kaetud. Kadakate kasvu on takista-
nud ka see, et lapsed lasevad talvel nõlvadel 
liugu ning vigastavad taimi. Lisaks kergitas 
2016. aasta suve paduvihm paar geotekstiili-
paani lahti ja uhtus umbes viiemeetriselt alalt 
taimed tunnelisse.
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Eskiis: Aivar Simsoni kavand 
Eduard Bornhöhe kujust.

Mihklilaat 
oli rahvarohke

30. septembril korraldas Jõhvi muuseumi 
selts koostöös Mihkli kiriku kogudusega XIV 
Jõhvi Mihklilaada, kus oli võimalik osta põllu-
majandus- ja aiasaadusi, istikuid, käsitöö- ja 
loodustooteid, nautida mõnusat laadatoitu 
ning mitmekesist kultuuriprogrammi. Mihk-
lilaat on 14 aastaga kasvanud: kui esimesel 
laadal oli 30 kauplejat, siis tänavu oli neid 
ligikaudu viis korda rohkem.

JTFoto: Kalle Pärt
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LÜHIDALT VOLIKOGUST

Muudeti avaliku ürituse 
korraldamise nõudeid
Volikogu viis 2015. aastast muutumatuna 
kehtinud avaliku ürituse korraldamise ja pida-
mise korra kooskõlla mitmete seadusemuu-
datustega. Näiteks 1. jaanuaril 2024 jõustuva 
pakendiseaduse muudatuse kohaselt tohib 
avalikul üritusel toidu ja joogi pakkumiseks 
kasutada üksnes korduskasutatavaid anu-
maid ja söögiriistu.

Täpsustati ka avaliku koha mõistet ja avaliku 
ürituse loa taotlemise menetluslikke etappe. 

Muudeti valla omandis olevate 
eluruumide kasutamise korda
Muudetud korras on sätestatud, kuidas esi-
tada vallale kuuluva eluruumi kasutamise 
taotlus, kuidas ja millistel alustel on õigus 
kasutusleping lõpetada ning mida peab elu-
ruumi kasutaja silmas pidama ruumi hoolda-
misel ja remontimisel. Samuti on täpsustatud 
ametiasutuse ja valitsuse volitusi ning täien-
datud eluruumi üleandmise-vastuvõtmise 
akti kantavaid andmeid.

Kinnitati lähiaastate 
arengukava
Volikogu kinnitas Jõhvi valla arengukava aas-
tateks 2024–2030 koos eelarvestrateegiaga 
aastateks 2024–2027.

Luba hangete korraldamiseks
Volikogu andis vallavalitsusele loa korraldada 
uue raamatukogu projekteerimistööde han-
ked kogusummas kuni 500 000 eurot ning 
multifunktsionaalse spordiväljaku projektee-
rimis- ja ehitustööde hange.

Pikaajaline kohustus
Volikogu lubas vallavalitsusel sõlmida siht-
asutusega Ida-Viru Ettevõtluskeskus (IVEK) 
turismikoordinaatori tegevuse korraldamise 
leping aastateks 2024–2027, aastatasuga 
6000 eurot.

Omavalitsused, ettevõtted ja organisatsioo-
nid on ühiselt rahastanud Ida-Virumaa turis-
miarendusvõrgustikku (turismiklastrit), mida 
opereerib IVEK. Eelseisvate aastate kohta on 
koostatud „Ida-Viru turismiklastri turundus- ja 
tootearenduse strateegia ning tegevusplaan 
2024–2027“ ning klastri aastatasuks oma-
valitsustele on määratud 6000 eurot. Sellest 
rahastatakse tööjõukulusid ja strateegias vali-
tud peamiste arendusprojektide omaosalust. 
Lisarahastusallikate leidmiseks esitab IVEK 
finantseerimistaotlusi ka mitmesugustele 
fondidele.

Ida-Virumaal loodi turismiklaster 2009. aas-
tal ja Jõhvi vald on selles osalenud algusest 
peale.

Kinnitati Puru tee 13 detail
planeeringu lähteseisukohad
Volikogu kinnitas Puru tee 13 kinnistu ja lähi-
ala detailplaneeringu lähteseisukohad. Läh-
teseisukohtades kirjeldatakse planeeringu 
koostamise vajadust, eesmärki ja ülesandeid, 
mida sellega kavatsetakse lahendada, esi-
tatakse planeeringu koostamise eeldatav 
ajakava ning antakse ülevaade vajalikest 
uuringutest ja kaasatavatest isikutest. Läh-
teseisukohad tuleb koostada sellise detail-
planeeringu puhul, mis muudab üldplanee-
ringut. Puru tee 13 oli üldplaneeringus seni 
kirjas sotsiaalmaana, ent nüüd kavandatakse 
sellele kortermaju.
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Üldplaneeringusse kogutakse ideid
Koostamisel on valla üldplaneering ning valla-
valitsuses otsitakse aktiivselt ideid ja lahendusi, 
mida sellesse valla elu pikka aega kujundavasse 
dokumenti sisse kirjutada.

Üldplaneeringu koostamiseks välja kuulutatud 
hankes osales kaks ettevõtet. Soodsaima pakkumuse 
tegi Skepast&Puhkim OÜ, kes küsib töö eest 148 
850 eurot pluss käibemaks. Summa jääb enam-
vähem vallavalitsuse prognoositud piiridesse.

„Võitnud pakkumus oli üle 100 000 euro oda-
vam kui teise osalenud firma oma,“ ütles abivalla-
vanem Ilmar Aun. Ta lisas, et teine pakkumus võis 
nii kallis olla ka seepärast, et pakkuja ei olnudki 
tegelikult tööst huvitatud.

„Ent enne, kui võitnud firma hakkab valla üld-
planeeringut uuendama, moodustasime kuueliik-
melise töörühma, kelle ülesanne oli ideid generee-
rida,“ sõnas Aun. Tema hinnangul oli rühma töö 
väga viljakas, sest kirja sai hulk valla elu edenda-
vaid ettepanekuid.

„Välja pakuti mitmeid nutikaid keskkonna ja 
rohepöördega seotud lahendusi, näiteks prügi-
majade rajamine. Aga mõeldi ka sellele, kuhu ehi-
tada uusi eramaju: kui selleks piir konnaks saab 
Sompa tänava äärne ala, siis tuleb sinna rajada 
kõik vajalikud kommunikatsioonid,“ kirjeldas 
Aun. Töörühma ideed antakse edasi üldplanee-
ringu koostajale.

Üldplaneeringu koostamise otsuse tegi voli-
kogu juba 2022. aasta aprillis, ent mitmel põhjusel 
ei hakanud töö kohe pihta. Nüüd on vallavalitsuses 
olemas ka planeeringu koostamiseks pädev töö-
taja, planeerimisspetsialist Tiit Toos.

Valla üldplaneering on vallavalitsuse igapäe-
vane töövahend ning selles on kajastatud pikaajali-
sed maakorralduse ja ehitustegevuse põhimõtted. 
Üldplaneeringut kasutatakse detailplaneeringute 
koostamise ja projekteerimistingimuste andmise 
alusena. Planeering on kavas koostada aastatel 
2024–2026.
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Ühisprojektiga parandatakse 
HEV-laste õppetingimusi
Volikogu andis loa Jõhvi osalemiseks maa-
kondlikus projektis „Ida-Viru haridushori-
sont“ ja sellega seotud rahaliste kohustuste 
kandmiseks. Projekti eesmärk on paran-
dada hariduslike erivajadustega (HEV) laste 
õppimisvõimalusi.

„Maakonnas osutab praegu HEV-lastele tugi-
teenuseid 177 tugispetsialisti, aga kohe oleks vaja 
juurde 106 spetsialisti ning kui mõelda ka eesti-
keelsele haridusele ülemineku peale, siis on see 
vajadus veelgi suurem,“ ütles projekti eestvedaja, 
Ida-Viru haridusklastri koordinaator Kerda Eiert.

Tema sõnul analüüsiti HEV-õpilastele maa-
konnas pakutavaid tugiteenuseid ja leiti, et need 
vajavad mitmes aspektis parandamist. Uuringu 
järgi oleks Jõhvi lasteaedadesse vaja psühholoogi, 
eripedagoogi ja logopeedi, põhikoolidesse aga 

nelja eripedagoogi, kahte logopeedi ja psühho-
loogi. Haridusasutused on neid spetsialiste seni 
otsinud tulutult. Uuring näitab, et Jõhvi vallas 
vajab õppimisel üldtuge 19%, tõhustatud tuge 
3% ja erituge 1% lastest.

Vallavalitsuse haridusnõunik Maria Laane-
mäe ütles, Jõhvi lasteaedades ei ole seni olnud 
psühholoogi, aga vajadus selle teenuse järele on. 
Niisamuti on lasteaias puudu eestikeelsest logo-
peedist, sest mõned praegu töötavad spetsialistid 
ei vasta kvalifikatsiooninõuetele.

„Samuti on vallavalitsuse ootused selles pro-
jektis seotud ruumide remondi ning mööbli ja 
teraapiliste vahendite ostmisega,“ lisas Laanemäe.

„Reaalsus on, et erivajadustega laste arv pigem 
kasvab, kui kahaneb, ja seepärast on tagumine 
aeg sellega tegeleda,“ ütles Eiert. „Seepärast 

kavandame ühisprojekti, mis parendaks HEV-
laste õppimisvõimalusi.“

Volikogu andis nõusoleku projektiga seondu-
vate kulude kandmiseks. Lisaks maakonna hari-
duse ühisele arendamisele näeb projekt ette ka 
investeeringuid haridustaristusse. Nii soovitakse 
täiendada Jõhvi põhikooli ja Kesklinna kooli sis-
seseadet ning luua juurde HEV-lastele mõeldud 
klassiruume. Kavakohane investeering on Jõhvis 
187 086 eurot, sellest 37 445 eurot mõlema kooli 
mööbli ja sisseseade jaoks ning 149 641 eurot 
klassiruumide rekonstrueerimiseks Kesklinna 
kooli hoone B-korpuses. Valla arengukava 2024–
2030 ja eelarvestrateegia 2024–2027 kohaselt on 
investeeringud valla haridustaristusse planeeritud 
2026. aastaks.
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Jõhvi lapsed võiksid käia oma valla lasteaias
Jõhvi vald maksab teistele omavalitsustele iga 
kuu ligikaudu 30 000 eurot lasteaia kohatasu, 
sest Jõhvi lapsed käivad seal lasteaias. Samal ajal 
on oma valla lasteaedades vabu kohti.

Juunikuu seisuga käis teise omavalitsuse 
lasteaias 70 Jõhvi elanikeregistrisse kantud last, 
nüüdseks on nende arv vähenenud 46-ni. Vähe-
nemise põhjus on ilmselt see, et vallavalitsuse 
haridusnõunik Maria Laanemäe helistas suvel 
selliste laste vanematele ja uuris, miks nad on 
valinud teise omavalitsuse lasteaia.

„Põhjendused on väga erinevad. On vane-
maid, kes soovivad, et laps käiks Kohtla-Järvel 
venekeelses lasteaias. Mõned tunnistasid, et nad 
elavadki Kohtla-Järvel ja laps käib kodulähedases 
lasteaias, aga kuna nad tahavad lapse panna Jõhvi 
kooli, siis on end siia juba sisse kirjutanud. Osa 

vanemaid töötab vahetustega ja kuna lapse viib 
lasteaiast koju mujal elav vanaema, siis käibki laps 
tema lähedal lasteaias,“ kirjeldas Laanemäe.

Elanikeregistris on Laanemäe täheldanud 
ka mõningaid anomaaliaid – näiteks on mõnes 
peres Jõhvi elanikuks registreeritud ainult laps. 
„See ei ole väga loogiline, sest laps ei saa siin ju 
üksi elada.“

Jõhvi vallale läheb üks koht oma lasteaias 
maksma 300 eurot. Kohtla-Järve lasteaedades on 
hinnad hoopis teised: näiteks Kukruse lasteaias, 
kus käib vähe lapsi ja hoone ülalpidamiskulud on 
suured, on koha maksumus 1000 eurot. Niisuguse 
summa maksab Jõhvi seal nelja lapse eest.

„On täiesti mõistetav, et lapsevanem mõtleb 
lapse heaolule ega juurdle selle teema üle laiemalt. 
Jõhvi vallale see aga kasuks ei tule, sest maksame 

suure summa ära, kuigi võiksime selle rahaga oma 
lasteaiateenust arendada,“ rääkis Laanemäe.

Peale kõige muu paneb see lapsed ja vanemad 
ebavõrdsesse olukorda. „Võib tekkida küsimus, 
miks peab maksumaksja maksma ühe lapse eest 
oluliselt rohkem kui teise eest.“

Jõhvi lasteaedades on praegu 27 vaba kohta. 
Kohti pakutakse lapsevanematele elektroonilise 
süsteemi kaudu ja tänu sellele on olemas ülevaade, 
millal kellelegi kohta on pakutud ning kas see 
on vastu võetud või sellest loobutud. Seega pole 
Laanemäe sõnul ka kohast ilmajäämist võimalik 
ettekäändeks tuua.

Haridusnõunik näeb siiski ainukese lahen-
dusena vanematega rääkimist ja neile olukorra 
selgitamist.
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Kaljo Kiisa stipendium on 3000 eurot
Viru filmifond koostöös Jõhvi vallavalitsusega 
kuulutab taas välja Kaljo Kiisa noore filmitegija 
stipendiumi konkursi. Selleaastane stipendium 
on varasemast suurem – 3000 eurot –, sest toe-
tajatega on liitunud ka OÜ Corrigo.

Vallavanem Maris Toomeli sõnul on stipen-
diumi eesmärk toetada Ida-Virumaaga seotud 
noori filmitegijaid ning julgustada neid avastama 
ja jäädvustama maakonna mitmekesisust. „Siin 
tehtud filmid aitavad kaasa maakonna positiivse 
kuvandi edasikandmisele suurel ekraanil. Soovin 
kõikidele kandidaatidele edu ning ootan põnevu-
sega tulevasi filme, mis aitavad meil jätkuvalt uhku-
sega öelda: see on Ida-Virumaa,“ sõnas Toomel.

Kaljo Kiisa noore filmitegija stipendium anti 
esimest korda välja 2010. aastal Viru Keemia 

Grupi, Jõhvi kontserdimaja ja vallavalitsuse alga-
tusel. Stipendiumi üks eesmärk on hoida Jõhvis 
elanud filmilavastaja ja näitleja Kaljo Kiisa mäles-
tust. Samuti on selle mõte toetada noori filmitegi-
jaid, kes on oma loomingus kasutanud Ida-Viru-
maad, innustada neid avastama ja jäädvustama 
Ida-Virumaa mitmekesisust ning aidata kaasa 
maakonna positiivse kuvandi edasikandmisele.

Stipendiumitaotlusi oodatakse Jõhvi vallavalit-
suse e-posti aadressile johvi@johvi.ee (märgusõna 
„K. Kiisa stipendium“) 20. oktoobriks.

Kaljo Kiisa stipendiumile on oodatud kan-
dideerima režissöörid, produtsendid, operaa-
torid, heliloojad, kunstnikud ja loomingulised 
meeskonnad ning kandidaate võivad esitada nii 
juriidilised kui ka eraisikud. Kandideerida saavad 

kuni 40aastased filmitegijad kolme viimase aasta 
töödega.

Kandideerimiseks tuleb esitada motivatsioo-
nikiri koos stipendiumi kasutamise eesmärgi 
kirjeldusega ning samuti kandidaadi CV või 
loomingulise meeskonna ühine portfoolio koos 
Ida-Virumaal filmitud filmimaterjaliga. Lubatud 
on nii täispikad kui ka lühikesed mängu- ja doku-
mentaalfilmid ning muusikavideod.

Žürii hindab filmitegija või loomingulise 
meeskonna kunstilist saavutust.

Stipendium antakse välja kord aastas. Varem 
on selle pälvinud režissöörid Johannes Magnus 
Aule, Anna Hints, Martti Helde ja Liis Nimik ning 
filmide tootmisjuht Mart Saar.
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Jõulinnak 
sai uue katte
Pillerkaari lasteaia juures asuv jõulinnak sai 
septembris uue aluskatte. Senine koorepuru 
asendati vastupidava kummkattega, mis 
vajab vähem hooldust.
Pargi serval asuv jõulinnak on pidevas kasu-
tuses ja selle aluspõhi oli kulunud.
Uue katte panek maksis 17 000 eurot.

JT



JÕHVI TEATAJA 3Nr 1 (97) 2012JÕHVI TEATAJA 3Nr 9 (236) oktoober 2023

Lapsed ja noored 
koristasid kodukohta
Septembri keskel kutsus gümnaasium põhi
kooli õpilased ja Kalevipoja lasteaia vanemad 
lapsed kampa, et maailmakoristuspäeva 
raames ühiselt hariduslinnaku ja 
pargi ümbrust koristada.

„Peab ütlema, et see-
kordsel koristamisel oli 
rohkem ehk kasvatuslik 
eesmärk, sest õnneks 
väga palju pisiprügi 
korjata ei olnud. 
Eks ole ju nii, et kui 
ise linna koristad, 
siis tõenäoliselt ei 
viska prügi maha,“ 
ütles koristuspäeva 
koordineerinud güm-
naasiumi füüsikaõpetaja 
Riina Vaht. Tema sõnul oli 
selle korra „saagiks“ suurel 
hulgal suitsukonisid, mida lei-
dub peamiselt prügikastide ümbruses 
ja bussipeatustes, aga ka pudelikorke, mahla-
pakke ning kommi- ja jäätisepabereid.

„Ja nagu ikka, leitakse igal koristuspäeval 
ka midagi veidrat. Sel korral avastasid õpilased 

pargist kolm paari sõdurisaapaid. Ei oska öelda, 
kas need oli uued või vanad, sest loodus oli 

need juba omaks võtnud ning keeruline 
oli nende seisukorda määrata,“ 

rääkis Vaht. Peale saabaste 
vedelesid pargis ka näiteks 

arvuti ja monitor.
Viimastel aasta-

tel on Jõhvi koolide 
õpilased linnaruumi 
koristanud kahel 
korral aastas: mai-
kuisel „Teeme ära!“ 
aktsioonil ja sügi-
sesel maailmakoris-

tuspäeval. Kui Jõhvis 
oli seekord kodukohta 

koristamas umbes 500 
last ja noort, siis terves 

Eestis oli osalejaid 52 000, 
neist 90% olid lapsed ja noored.

Maailmakoristuspäev on suurim 
üleilmne kodanikualgatus, mis on alguse saa-
nud Eestist ja mida nüüd korraldatakse pea 
180 riigis.
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Vallavalitsuse sotsiaalteenistus valmistab ette 
projektitaotlust, et küsida raha eakatele mõel
dud 24 korteriga teenusmaja ehitamiseks.

„Teenusmajas oleksid ühe- ja kahetoalised 
korterid eakatele, kes on veel tegusad ja tulevad 
endaga toime, kuid ei soovi enam oma majas 
või korteris elada. Isikliku eluasemega kaasne-
vad ju olmemured – kütmine, parandustööd, 
koristamine – ja samuti üksildus,“ rääkis valla-
valitsuse sotsiaalteenistuse juht Sirli Tammiste. 
„„Teenusmajas on kohandatud korterid ning 
eakal on lihtsam iseseisvalt toime tulla ja samal 
ajal on tal võimalus olla osa kogukonnast.“

Teenusmajja tulevad kööginurga, tualeti 
ja pesemisruumiga korterid, aga seal võivad 

olla ka ühisruumid, kus saab aega veeta või kus 
pakutakse toetavaid teenuseid. Ühes korteris 
võivad elada ka abikaasad või elukaaslased, 
kellest vähemalt üks on teenuse vajaja.

Tammiste sõnul ei asenda teenusmaja hool-
dekodu ega koduhooldusteenust, vaid on üks 
lisavõimalus, kuidas veeta vanaduspäevi vääri-
kalt ja muretult. Ta arvas, et ehkki praegu võib 
see mõte tunduda inimestele veel harjumatu, 
tekib ajapikku ka suurem huvi sellisesse majja 
vanaduspõlves elama asuda. „Teatud mõttes on 
see niisiis tulevikuprojekt,“ sõnas Tammiste.

Sotsiaalkaitseministri 1. septembril jõustu-
nud määruse alusel on kohalikel omavalitsus-
tel võimalus taotleda toetust selleks, et luua 

tõmbekeskusesse sotsiaalhoolekandelist tuge 
vajavatele inimestele toimetulemist toetav elu-
keskkond. See puudutab eakaid, kelle kodu ei 
ole võimalik kohandada vajadustele vastavaks, 
kelle abivajadus on väike või keskmine ning 
kes ei vaja abi või juhendamist rohkem kui neli 
korda nädalas.

Raha tuleb Euroopa Liidu ühtekuuluvus- ja 
siseturvalisuspoliitika fondidest, mis toetavad 
projekte kuni 2028. aasta lõpuni. Toetust on 
võimalik saada nii hoone projekteerimiseks kui 
ka ehitamiseks ja valla omaosalus peab olema 
20% objekti maksumusest.
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Valda võib kerkida 
eakate teenusmaja

Koolide ruumipuudusele 
otsitakse lahendust
Valla uue, 2024.–2030. aasta arengukava haridust puu
dutavasse ossa pannakse kirja, et vallale kuuluvad põhi
koolid ja lasteaiad vajavad lisaruume.
Ruumipuuduse teemal arutles oma viimatisel koosolekul ka 
volikogu hariduskomisjon. Komisjoni liikmed nõustusid, et 
ruumikitsikus nõuab leevendamist.
„Lisaruumide otsimisest me ei pääse. Jõhvi on keskus, siia 
tuleb lapsi õppima ka ümbruskonnast ning me ei saa neile 
kätt ette panna,“ ütles volikogu esimees Vallo Reimaa. Tema 
sõnul tuleks haridusasutuste ruumivajadust vaadata tervi-
kuna, lasteaiast gümnaasiumini.
Reimaa tõdes, et aastaid tagasi, mil riik andis põhikoolide 
uuendamiseks raha, arvestati ruumide suurust elanike arvu 
prognoosi järgi, nüüd aga on uutes hoonetes kitsikus. „Tava-
line demograafiline statistika Jõhvi kui keskuse puhul ei 
kehti, siin tuleb arvestada ka teiste teguritega. Näiteks on 
Jõhvis poolteist korda rohkem töökohti, kui on tööealist 
elanikkonda – see tähendab, et ümbruskonnast sõidetakse 
siia tööle ja tuuakse ka oma laps Jõhvi kooli,“ ütles Reimaa. Ta 
lisas, et seda olukorda ei peaks vaatama kui väljapääsmatut, 
vaid kui Jõhvi ette seatud ülesannet, mis tuleb lahendada.
Üks ettepanek, mida Reimaa arvates võiks kaaluda, on 
uue lasteaed-algkooli ehitamine. „Uues põhikoolis ei ole 
algklassidele kõige paremad tingimused ja selle olukorra 
parandamiseks võiks mõelda veel ühe uue maja peale,“ 
sõnas Reimaa. Tema arvates oleks selleks sobivad tingimu-
sed Jaama tänaval, endises kohtumajas. Hoone kuulub riigile 
ning sinna on praegu kavandatud riigitöötajate üürimaja, 
ent selle ideega ei ole seni edasi mindud.
„See kinnistu tuleks riigilt omavalitsusele küsida, arendusse 
on võimalik kaasata ka naaberkrunte,“ ütles Reimaa. Ta lisas, 
et Jõhvit tuleb arendada ühtlaselt, ning arvestades, et selles 
linna piirkonnas on viimastel aastakümnetel suletud kaks 
kooli ja kolm lasteaeda, sobiks uus lasteaed-algkool just 
sinna.
Ruumipuuduse üle on kurtnud nii Jõhvi mõlemad põhikoolid 
kui ka gümnaasium. Iga õppeasutus püüab leida lahendusi 
omal moel: Kesklinna kool kasutab hoone vana osa, kus 
tegutseb teadus- ja loomemaja, gümnaasium aga kavandab 
lisaruume endisele söökla alale.
Gümnaasiumis on praegu 431 õpilast, Jõhvi põhikoolis, kus 
on plaani järgi 510 kohta, õpib 558 ja Kesklinna koolis 569 
õpilast.
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Täpsustati koduteenuste 
hinda
Vallavalitsus kehtestas koduhooldusteenuste uued 
hinnad.
Koduabiteenus (v.a eluaseme korrastamine) maksab nüüd 
3 eurot tund. Kui ühel elamispinnal on kaks teenuse saajat, 
on hind 4,50 eurot tund.
Isikuabiteenus maksab 3 eurot tund ja eluaseme korrasta-
mine 2 eurot kord.
Koduhooldusteenused on olnud tasulised juba 2015. aastast.
„Kodus osutatavate teenuste eesmärk on see, et inimesed 
saaksid võimalikult kaua oma kodus elada,“ ütles vallava-
litsuse sotsiaalteenistuse juht Sirli Tammiste. Tema sõnul 
on praegu vallas koduhooldusel 90 inimest ning nendega 
tegelemiseks on kaheksa ja pool hooldaja ametikohta.
Jõhvis on koduhooldusteenuseid pidevalt arendatud. Juulis 
jõustunud hooldereform andis selleks lisatõuke, sest reformi 
üks eesmärk ongi see, et eakad saaksid võimalikult kaua 
oma kodus hakkama. Jõhvi osales koduteenuste arenda-
miseks 2021. aasta septembrist selle aasta septembrini 
projektis „Tööealiste erivajadusega inimeste ja hooldus-
koormusega tööealiste inimeste tööhõivet toetavate sot-
siaalhoolekandeteenuste väljaarendamine Jõhvi vallas“ 
(EHISA), mis võimaldas tööle võtta neli koduhooldustöötajat 
ja ühe tugiisiku.
„EHISAs osalemisega liikus koduhooldusteenus tõusvas 
joones. Saime selle projektiga endale tööle neli väga tub-
lit inimest ning kogemus näitab, et see teenus on väga 
vajalik ja sellega tuleb jätkata,“ ütles Tammiste. Kodutee-
nuste toetamiseks saab vald kasutada hooldereformiks 
ette nähtud raha.
Koduhooldusteenuse raames on ostetud ka turvalisust 
tagavaid abivahendeid, näiteks liikumisandureid, mis anna-
vad märku nii eaka liikumisest kui ka selle pikemaajalisest 
puudumisest.
Töö paremaks korraldamiseks on koduabitöötajad kasutu-
sele võtnud äpi Fleet Complete, kuhu saab märkida kõik 
eaka juures vajalikud toimingud – meeldetuletused rohtude 
võtmise kohta, ostude nimekiri jne. „Selle abil on tööülesan-
ded silme ees ning miski ei unune,“ ütles Tammiste. Samuti 
näeb äpi järgi, kui kaua koduhooldustöötajal kliendi juures 
aega kulub.
EHISA projekti elluviimiseks sai vallavalitsus riigi tugitee-
nuste keskuse kaudu Euroopa Sotsiaalfondist 230 000 eurot.
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KAS ÜHE PÄEVAGA SAAB
PRÜGIPROBLEEMI LAHENDADA?
Elukeskkonnast prügi koristamine on 
vajalik ja samas lihtsaim viis anda jäät-
meprobleemi lahendamiseks oma panus. 
Puhtas keskkonnas võib aga tunduda, et 
elame jälgi jätmata ja probleem olekski 
justkui lahendatud. Tegelikult tarbime 
märkimisväärse hulga materjali, millest 
järele jääva prügi saadame oma elust 
ja inforuumist välja. Kas see prügi kaob 
päriselt ära?
Igal aastal lisandub prügilatesse olmejäät-
meid. Näiteks 2021. aastal ladestati Eestis 
prügilatesse 103 000 tonni olmejäätmeid 
– 78 kg iga elaniku kohta.
Üks võimalus keskkonda lisanduvate jäät-
mete kogust vähendada on võimalikult 
palju materjale uuesti kasutada. Mida 
enam suureneb ringlevate materjalide 
ja toodete osakaal, seda rohkem väheneb 
aja jooksul keskkonda jõudvate jäätmete 
hulk.

Allikas: maailmakoristus.ee

Gümnaasiumi noored näitavad koristuspäeva „saaki“. Foto: erakogu

Vallavalitsuse töötajad tegid 26. septembril ühiselt virgutusvõimlemist – esmajoones küll omaenda 
tervise heaks, aga ka selleks, et tähistada liikumisaastat ja üleeuroopalist spordinädalat. 

PILTUUDIS

Sügist tervitati pööripäevakontserdiga Tammiku hiies, kus publik soovis soove ja sidus iidse tamme okste külge või tüve ümber paelu. Fotod: Erika Prave
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Loomepada on podisenud 19 korda
Vähemusrahvuste kultuurifestival „Rah-
vuskultuuride loomepada“ toimus tänavu 
juba 19. korda. Kontserdimaja ees peetud 
väikesel laadal ja kontserdimaja sees kor-
raldatud kahetunnisel kontserdil tutvus-
tasid seegi kord oma kombeid ja tavasid 
paljude rahvuste kultuuriseltsid.

„Rahvuskultuuride loomepada“ on välja 
kasvanud rahvuskultuuride ümarlauast, mis 
on nüüdseks koos käinud 27 korda. Esimene 
vähemusrahvuste kultuurifestival korraldati 
2004. aastal ja see on Ida-Virumaal üks pike-
mate traditsioonidega ettevõtmisi omasu-
guste seas.

„„Loomepada“ on toimunud igal aastal, 
kaasa arvatud koroonaajal,“ ütles Eesti rah-
vakultuuri keskuse Ida-Virumaa rahvakul-
tuurispetsialist Anne Uttendorf. „See üritus 
annab kultuuriseltsidele võimaluse end ja 
oma pärandit näidata ning kinnitab ühtlasi, 
et kultuuriteemadega pidevalt tegeletakse.“

Uttendorf tõdes, et mõne seltsi liikmes-
kond on vananenud ja vähenenud, aga on ka 
neid, kes suudavad lastele ja lastelastele seltsi 
tegevuses oma koha leida ja nõnda rahvus-
kombeid edasi anda.

„Noori on näiteks tatarlaste seltsi liik-
mete hulgas. Selles seltsis käiakse koos 
peredega, peetakse ühiselt rahvuspühasid 
ja järgitakse teisi kombeid. Ka Sillamäe 

ukrainlaste seltsis Vodograi on alati lapsi 
kaasatud,“ ütles Uttendorf. Tema sõnul on 
paljud nooremad inimesed leidnud tee oma 
rahvuskultuuri juurde rahvatantsu või -laulu 
kaudu. „Tantsurühm Narva ongi lausa kes-
kendunud eri rahvuste tantsude esitamisele, 
ka „Loomepaja“ programmis oli neil mitu 
huvitavat numbrit.“

Uttendorf on veendunud, et oma kul-
tuuriloo tundmine on inimese jaoks tähtis 
ning selle teistele näitamine aitab kaasa 

lõimumisele. „Üks huvitav tähelepanek on 
mul selle üritusega seoses küll,“ märkis ta. 
„Kui meie siin Jõhvis teeme „Rahvuskultuu-
ride loomepada“, kus on erinevad rahvused 
koos ja pilt on põnev ja kirju, siis riiklikul 
tasemel kajastatakse seda ainult venekeelses 
„Aktuaalses kaameras“. Miks see nii on, ei 
oska öelda.“

Järgmisel aastal pannakse pada podisema 
20. korda.
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Kutsehariduskeskuse võimla 
võib saada uue elu
Ruumipuudus ei kummita mitte ainult Jõhvi koole, vaid ka spordi-
saale. Probleemile lahendust otsides on kaalutud võimalust võtta 
taas kasutusele Ida-Virumaa kutsehariduskeskuse võimla, mis on 
15 aastat tühjana seisnud.
Spordikooli õpilased käisid kutsehariduskeskuse spordisaalis tree-
nimas ka aastaid tagasi. Pärast uue spordihalli rajamist sinna enam 
sportima ei mindud, ent nüüd arutatakse selle võimaluse üle taas.
„Oleme selle üle mõelnud ja sellest ka kutsehariduskeskuse direk-
toriga rääkinud,“ ütles vallavalitsuse kultuuri- ja spordinõunik Avo 
Sambla. Sealses saalis on olemas täismõõtmetega palliplatsid ja 
seal sobiks talvel ka jalgpalli mängida.
Kõigepealt on vaja aga spordisaal uuesti korda teha, sest viimased 
15 aastat ei ole seda kasutanud ka kutsehariduskeskus ise – nende 
õppekavas kehalise kasvatuse tunde pole.
Sambla sõnul on jutuks olnud saali kordategemine valla ja kut-
sehariduskeskuse koostöös, aga kuidas see võiks toimuda, peaks 
selguma lähiajal.
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Projektitoetust saab küsida 
1. novembrini
Järgmiseks aastaks planeeritud kultuuri- ja spordivaldkonna projek-
tide ning tegevuse toetamise taotlusi saab esitada 1. novembrini.
Kultuuritegevuse ja kohaliku omaalgatuse toetust saavad taot-
leda esinduskollektiivid, teatrid, muuseumid ning muud vaba-
ühendused, mis tegutsevad külaliikumise, elanike ühistegevuse 
ja kodanikualgatuse valdkonnas. Toetuse eesmärk on toetada 
vabaühenduste igapäevase tegevuse korraldamist ning tagada 
organisatsiooni jätkusuutlik areng.
Peale tegevustoetuse on võimalik taotleda ka projektitoetust, mida 
antakse avalikkusele mõeldud kultuuriürituste või ühistegevuse 
rahastamiseks.
Sporditegevuse toetusega soovib vallavalitsus soodustada Jõhvi 
elanike spordiharrastust ja sportlikku eluviisi ning võimaldada 
sportlikku eneseteostust noortele vanuses 6–21 aastat. Spordite-
gevuse toetus hõlmab spordiklubi tegevustoetust, noortespordi 
tegevustoetust (pearaha), treeneri tööjõukulu toetust, spordiüri-
tuse läbiviimise toetust ja sportlike saavutuste toetust.
„Toetuste andmise eesmärk on kindlustada ja mitmekesistada Jõhvi 
vallas kultuuri- ja sporditegevuse võimalusi, arendada kodanike 
omaalgatuslikku tegevust ning soodustada valla elanike koostööd,“ 
ütles vallavalitsuse kultuuri- ja spordinõunik Avo Sambla.
Taotlused tuleb esitada Jõhvi valla toetuste taotlemise ja menet-
lemise infosüsteemis SPOKU hiljemalt 1. novembril.
Lisainfot saab vallavalitsuse veebilehelt johvi.ee, meiliaadressilt 
avo.sambla@johvi.ee ja telefonilt 5376 5121.

KÜLLIKE KULLERKUPP
vallavalitsuse kommunikatsiooninõunik

ZINAIDA KLÕGA: 
rahvuskultuuriseltse on vaja meile endile

Zinaida Klõga, äsja lõppes üheksa
teistkümnes „Rahvuskultuuride 
loomepada“ ja teie olete kõik need 
kaasa teinud. Meenutage palun esi
mesi kultuurifestivale.
Mõte selline rahvusseltside üritus teha 
tuli Anne Uttendorfil. See oli mõeldud 
tervele linnale ja esimestel kordadel me 
alustasimegi rongkäiguga. See oli väga 
vaatemänguline ja ilus: muusika mängis, 
kultuuriseltsid olid kõik oma rahvariie-
tes. Usun, et linnakodanikel oli huvitav 
seda vaadata. Esimesed „pajad“ podise-
sid Keskväljakul, seal olid kontserdid 
ja tegevused. Alguses oli „Loomepada“ 
paaripäevane üritus, kuhu kutsusime oma 
ajalooliselt kodumaalt ka külalisi ja esine-
jaid. Nüüd see muidugi enam nii lihtne 
ei oleks.

Kas „Loomepaja“ sarnast 
ettevõtmist on ikka vaja?
Muidugi on. Meil on ka konverent-
sid, mille teemad on väga huvitavad ja 
aktuaalsed. Kõige tähtsam on see, et me 
näeme üksteist, teisi seltse – arvan, et 
kõige rohkem ongi seda vaja meil endil. 
Me kõik keeme selles pajas, kui nii võib öelda 
– oleme koos, kõrvuti, aga ei segune, igaüks 
näitab enda rahvakultuuri. Seekord olid meil 
festivalil ka eestlased. Neid oli raske kutsuda, 
sest eestlastel endil ju oma rahvusseltse siin 
ei ole, küll aga on taidluskollektiivid, ja ühe 
sellise kutsusimegi. See oli väga tore.

Kui lihtne on tänapäeval 
rahvuskultuuriseltsi koos hoida?
Meie valgevene kultuuriselts BEZ saab keva-
del 35aastaseks. Kui me 1989. aastal alusta-
sime, siis oli Eesti iseseisvus veel taastamata. 
Aga aeg oli selline, et inimesed tulid kokku 
ja tahtsid oma kultuuriga tegeleda. Me olime 
siis nooremad, lapsed olid veel väikesed ja 
seltsielu oli väga vilgas. Idee BEZ asutada 
oli kolmel inimesel: Margarita Ostroumo-
val, Vladimir Dehterukil ja minul. Teised 
liitusid meiega.

Nüüd on teisiti – liikmete arv on kaha-
nenud, mõned meist on läinud igavikuteele, 
oleme kõik jäänud vanemaks ja meie lapsed 
elavad oma elu.

Tuleb tõdeda, et praegused välispoliiti-
liselt keerulised ajad mõjutavad ka rahvus-
seltsi tegevust ja ehkki meie kooskäimise 
eesmärk on hoida oma kultuuri ja kombeid, 
mitte tegeleda poliitikaga, siis, midagi pole 
parata, välised teemad mõjutavad ka meid.

Teie ajate Valgevene asja ka väljaspool 
BEZi.
Tõsi on – alles hiljuti osalesin Prahas Valge-
vene Rahvavabariigi Nõukogu eksiilis ehk 
raada töös. Olen selle liige juba 30 aastat. 
Esindan selles organisatsioonis ainsana 
Eestis elavaid valgevenelasi ja see on mulle 
suur au. Tegime sel kogunemisel palju tööd, 
arutasime meie, valgevenelaste jaoks olulisi 

küsimusi. Peamine eesmärk on, et Valgeve-
nest saaks normaalne demokraatlik riik. See 
on väga oluline. Olen raadas töötamise eest 
saanud selle sajandal sünnipäeval, 2019. aas-

tal ka ordeni. 

Ja samal aastal saite Eesti presi
dendilt rahvusvähemuste koostöö 
edendamise eest Valgetähe V klassi 
teenetemärgi.
Jah, juhtus nii, et sain kaks minu jaoks 
olulist tunnustust ühel aastal.

See, millega tegelen, on minu süda-
measi. Olen valgevenelane, ehkki olen 
kogu oma elu elanud Eestis. Valgevenes 
elasin vaid esimesed poolteist eluaastat, 
hiljem õppisin seal neli aastat kirjandust 
ja muusikat.

Juhendate oma seltsis ka 
lauluansamblit.
Jah, võib öelda, et mul on vastavad osku-
sed. Muusikakooli läksin siin, Jõhvis, 
alles 7. klassis, hakkasin viiulit õppima. 
See tuli mul väga hästi välja, aga kuna 
läksin muusikakooli nii hilja, siis ei saa-
nud ma seda lõpetada, üldhariduskool 
sai enne läbi. Soovisin muusikat edasi 
õppida, aga mind ei võetud konservatoo-
riumisse ega mujale, sest polnud muusi-
kakooli tunnistust. Nii ma läksingi Tal-

linna algklassiõpetajaks õppima. Samal ajal 
otsisin võimalust, kuidas muusikat õppida, 
ja leidsingi selle Minskis.

Millega tegelete siis, 
kui teil on vaba aega?
Vaba aega just ülearu ei ole. Aga kui on, siis 
meil koos mehega on aed ja mesilased, meil 
on suurepärane mesi, mis maitseb väga hästi. 
Mulle meeldib lugeda ja kirjutan palju. Teen 
seda, mis mulle meeldib, ja teen seda alati 
südamega.

Kas teil on seoses rahvusseltsiga 
mingeid soove?
Ma soovin, et seltsi tuleks rohkem lapsi, 
see oleks väga tore. Mul on ka üks mõte, 
kuidas seda teostada. Loodan, et mu soov 
läheb täide.

ERIKA PRAVE

Detailplaneering
Jõhvi linna Narva mnt 117 ja lähiala detail-
planeeringu kehtestamine
12.09.2023. a korraldusega nr 1775 kehtestas Jõhvi vallava-
litsus Jõhvi linna Narva mnt 117 ja lähiala detailplaneeringu. 
Paneeritav maa-ala hõlmab kinnistut Narva mnt 117 (katast-
ritunnus 25101:001:0170, elamumaa 100%, pindala 2763 m²) 
ning osaliselt kinnistuid Narva maantee L12 (katastritunnus 
25101:001:0440, transpordimaa 100%, pindala 884 m²) ja Eha 
tänav T1 (katastritunnus 25301:010:0052, transpordimaa 100%, 
pindala 3019 m²). Maa-ala suurus on 0,4 ha.
Detailplaneeringu koostamise eesmärk on määrata kinnistule 
Narva mnt 117 ehitusõigus ühe kahekorruselise kuue bok-
siga ridaelamu püstitamiseks ning lahendada liikluskorraldus. 
Narva mnt 117 maaüksuse piire, katastri sihtotstarvet, krundi 
pindala ega aadressi ei muudeta. Hoonete suurim lubatud arv 
krundil on kuni kolm (üks kahekorruseline ridaelamu kõrgu-
sega kuni 8,5 m ja kaks ühekorruselist abihoonet kõrgusega 
kuni 5,0 m). Sõidukite juurdepääs on ette nähtud Eha tänavalt.
Koostatava detailplaneeringu eesmärk on kooskõlas Jõhvi valla 
üldplaneeringuga (kehtestatud Jõhvi vallavolikogu 18.07.2013. 
a määrusega nr 127). Üldplaneeringu kohaselt asub Narva 
mnt 117 tiheasustusalal, mille maakasutuse juhtotstarbeks 
on määratud pereelamu maa (EP). Detailplaneering on koos-
kõlastatud valitsusasutustega.
Jõhvi vallavalitsuse 01.08.2023. a korraldusega nr 1649 võeti 
detailplaneering vastu ja suunati avalikule väljapanekule. 
Avalik väljapanek toimus 21.08.–04.09.2023. Avaliku välja-
paneku ajal ei laekunud detailplaneeringu kohta kirjalikke 
arvamusi. Detailplaneeringu materjalid on kättesaadavad 
Jõhvi valla veebilehel www.johvi.ee (Ehitus ja planeerimine 
/ Detailplaneeringud / Dokumendihalduse planeeringute 
register / DP-186).

„Rahvuskultuuride loomepaja“ laadal oli võimalik maitsta erinevate rahvuste roogi. 
Pildil pakuvad hõrgutisi tatarlaste seltsi liikmed. Foto: Erika Prave

Zinaida Klõga koos abikaasa Nikolaiga 
„Rahvuskultuuride loomepajal“. Foto: Jevgeni Kapov

Valgevene kultuuriseltsil BEZ algas sel sügisel 35. tegevusaasta. Kogu selle aja 
seltsi kuulunud ja viimased üheksa aastat seltsi juhtinud Zinaida Klõga peab 
eriti tähtsaks laste kaasamist.
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Heakorraprobleemidest 
saab teatada äpiga
Veebirakenduse „Anna teada“ kaudu saab kohalikku oma
valitsust teavitada heakorraprobleemist.
Veebilehel annateada.ee on kuvatud Eesti kaart. Info edasta-
miseks tuleb ära märkida probleemne asukoht ja lisada lühike 
probleemi kirjeldus. Et asi oleks selgem, tasub teatele lisada ka 
foto. Rakenduse tegijad eeldavad, et murest teataja sisestab ka 
oma kontaktandmed, et vajadusel saaks esitada täpsustavaid 
küsimusi või anda tagasisidet.
Teavitada tasuks igast heakorraprobleemist, olgu see siis prü-
gihunnik metsa all, kustunud tänavavalgustus või muu kohalik 
mure. Näiteks septembri keskel oli selles keskkonnas postitatud 
Jõhvi spordihalli juures tehtud foto, millel on parkimiskeeldu 
eirav auto.
Vallavalitsus kutsub jõhvilasi üles rakendust aktiivselt kasutama, 
sest see aitab neid kiiremini lahendada.

JT

Septembri keskel toimunud Jõhvi 
rahvajooksu stardis oli ligemale 500 
inimest. Tillujooksu rajal tegi ilm-
selt oma esimese võistluse läbi 150 
väikest jooksjat.

„Toetudes Põhjaranniku andme-
tele, oli seekordne, 36. rahvajooks vii-
maste aastakümnete osavõtjarohkeim,“ 
ütles võistluse üks korraldajatest, valla-
valitsuse kultuuri- ja spordi nõunik Avo 
Sambla. „Võib rahule jääda, ehkki, nagu 
öeldakse, alati saab paremini.“

„Kindlasti lisas põnevust see, 
et 10kilomeetrine rada kulges läbi 
Pargi keskuse. Ent muidugi on mitu 
arvamust: jooksjatele see meeldis, 
kõikidele poodlejatele mitte. Ehkki 
rada oli tehtud nii, et see poes olijaid 
võimalikult vähe segaks, leidus ikkagi 
inimesi, kes ei olnud rahul, ning nad 
tulid seda ka ütlema,“ sõnas Sambla. 
Hästi võeti vastu ka ansambli Põhja-
Tallinn kontsert, mis pani võistlusele 
ja ühtlasi kogu Ida-Virumaa jooksu-
sarjale meeldejääva punkti.

Päeva lõpul autasustati nii Jõhvi 
jooksu kui ka kogu jooksusarja 

parimaid. Autasudeks oli karikad ja 
kuni 70eurosed kinkekaardid.

„Meie eesmärk ei ole meelitada 
väga kalliste auhindadega siia tipp-
jooksjaid; meie soov on, et rahvajooks 
oleks oma nime vääriliselt tõepoo-
lest rahva jooks, mis tooks liikuma 
eelkõige kohalikud inimesed,“ ütles 
Sambla. Ta kinnitas, et osalejate arvu 
edasiseks suurendamiseks tehakse 
tööd. „Kui seekord kutsusime starti 
sõpruskondi – ja see võte töötas –, 
siis edaspidi soovime näha rohkem 
ka noori ja õpilasi,“ ütles ta. „Peame 
seda koolide kehalise kasvatuse õpe-
tajatega arutama.“

Jõhvi rahvajooks on üks Ida-Viru-
maa pikema ajalooga rahvaspordiüri-
tusi, kus seekord osales 467 jooksjat 
ja käijat.

10kilomeetrise jooksudistantsi 
läbisid meestest kõige kiiremini 
Andrei Škubel, Kaarel Piip ja Dmitri 
Petrov. Naistest viis võidu koju Haide 
Pertel Kristel Laane ja Jane Medari 
ees.

JT

Suvel osalesid Jõhvi spordikooli ja klubi 
Visa noored kergejõustiklased paljudel 
võistlustel ja saavutasid häid tulemusi.

Eesti noorte meistrivõistlustel võitis 
Anfissa Karjagina U20 klassis kuulitõukes 
pronksmedali.

Liana Muhhina tuli vanu-
seklassis U14 kolmikhüppes 
Eesti meistriks ja võitis ket-
taheites pronksmedali. Tõk-
kejooksus jäi Liana napilt 
neljandale kohale.

Veidi jäi medalist puudu 
ka Mihhail Žitkovil, kes tuli 
neljandaks nii kolmik- kui ka 
kõrgushüppes. Samuti neljanda 
koha sai kettaheites vanuseklassis U20 
võistelnud Jekaterina Žitkova.

Juuli algul Rakveres toimunud Eesti-
maa suvemängudel võitis Anastassia Žit-
kova kolmanda koha kolmikhüppes.

Heino Lipu staadionil peetud Rukki-
lille mängudel võitis Regina Kondratenko 
100 meetri tõkkejooksus esimese, 200 
meetri jooksus teise ja 300 meetri tõkke-
jooksus kolmanda koha.

Grete Salomets saavutas U14 klassis 
kuulitõukes esikoha. Samas vanuseklassis 
sai Mihhail Žitkov kolmikhüppes kol-
manda koha ja Arseni Vassiljev teivashüp-
pes samuti kolmanda koha. U16 klassis tuli 

Maria Avdusenko teivashüppes kolman-
dale kohale.

Savva Novikov võitis Eesti 
karikavõistlustel 400 meetri 
tõkkejooksus kuldmedali 
ja Eestimaa suvemängudel 
400 meetri jooksus hõbeda. 
Samuti võitis ta Balti meistri-

võistlustel 400 meetri tõkke-
jooksu ning püstitas teateneliku 

koosseisus 4 × 400 meetri segatea-
tejooksus uue Eesti rekordi. Tänu hea-

dele tulemustele pääses Savva Sloveeniasse 
Euroopa noorte olümpiafestivalile ja võitis 
seal 400 meetri tõkkejooksus isikliku rekor-
diga pronksmedali.

Spordiklubi Visa kasvandik Pippi 
Lotta Enok naasis kergejõustiku U23 
juunioride Euroopa meistrivõistlustelt 
pronksmedaliga.

VIKTOR PREDBANNIKOV
spordikooli treener

Spordihalli täidavad 
harrastusvõimlejad
3. ja 4. novembril korraldab spordiselts Kalev koostöös 
võimlemisklubiga Twist Crew Jõhvi spordihallis võimlemise 
reklaamürituse.
Esimesel päeval toimuvad treenerite koolitused, kus on põhi-
teemaks akrobaatika ja koreograafia.
4. novembril kella 14–16 näitavad oma oskusi harrastusvõim-
lejad üle Eesti. Kavas on ilu-, rühm- ja harrastusvõimlemine, 
daamide võimlemine, akrobaatika ja tantsulised numbrid ning 
seda kõike saab vaadata tasuta.
Võimlemise reklaamüritust on korraldatud igal aastal eri linnas 
ja Jõhvis on see hulk aastaid tagasi juba ka toimunud.
Spordiselts Kalev populariseerib harrastusvõimlemist kui üht 
laialdasema kandepinnaga ala Eestis. See on oluline liikumishar-
rastuse valdkond, mille populaarsus on iga aastaga kasvanud. 
Võimlemine sobib igas eas ja mõlemast soost inimestele ning 
on jõukohane kõigile, olenemata varasematest kogemustest.

JT

Lisandub uus 
tänavaspordiplats
Järgmisel aastal rajatakse rulapargi lähedusse taraga piiratud 
spordiplats, kus saab mängida korv ja jalgpalli ning kuhu 
soodsate talveilmadega on võimalik teha ka uisuväljak.
„Meie soov on lapsi ja noori rohkem liikuma ja sportima saada 
ning nüüd lisandub nende jaoks veel üks võimalus,“ ütles val-
lavalitsuse kultuuri- ja spordinõunik Avo Sambla. Ta lisas, et 
spordiplatsi rajamise otsus ja eskiis on olemas, aga enne talve 
seda valmis ei jõuaks ja seepärast jääb töö järgmisse aastasse.
Ehituseks mõeldud 40 000 eurot tuleb Leaderi meetmest, mil-
lele vald lisab omaosaluse, täiendas vallavalitsuse arendusnõu-
nik Rein Luuse. „Olemasoleva rulapargi ja trikiratturite laineraja 
kõrvale luuakse Tartu maantee piirkonda veel tänavaspordiga 
tegelemise võimalusi. See koht jääb elumajadest eemale ja seal 
tegutsejad ei tohiks naabreid segada. Kui üheskoos on mitu 
sportimisala, on valik suurem,“ rääkis Luuse.
Uus tänavaspordiplats tehakse rulapargist üle tee. Taraga ümb-
ritsetud väljakule paigaldatakse korvpallirõngad ning jalgpalli- 
ja maahokiväravad. Esialgu pannakse maha asfaltkate. „Edaspidi 
soovime asfaldi asendada mõne teise materjaliga,“ ütles Avo 
Sambla. Pallid ja muud spordivahendid peavad mängijatel 
endil olema.

JT

Novembris valitakse noortevolikogu
Jõhvi valla aktiivseid noori oodatakse 22. oktoobrini kandideerima noortevolikogusse.
Noortevolikogu eesmärk on kaitsta noorte huve vallas, innustada noorte kodaniku-
algatust ja kaasata noori vallaelu korraldamisse. Kandideerida võivad 12–26aastased 
noored, kes elavad rahvastikuregistri järgi Jõhvi vallas või õpivad Jõhvis asuvas hari-
dusasutuses (huvikoolid ei lähe arvesse).
Kandideerimisavalduses tuleb kandidaadil end tutvustada ning kirjeldada, kuidas ta 
soovib oma tegevusega valla elu huvitavamaks ja paremaks muuta.  
Kandidaadid registreerib valimiskomisjon. Info kandideerijate kohta avalikustatakse 
valla veebilehel ja kõikides valla haridusasutustes vähemalt kaks nädalat enne valimisi 
ning valimispäeval valimiste kohas.

Mida noortevolikogu teeb?
Noortevolikogu pädevuses on

• arutada valla noori puudutavaid küsimusi ning teha ettepanekuid volikogule ja 
vallavalitsusele;

• aidata kaasa valla noorsootöö arendamisele;
• algatada noorteprojekte;
• teha koostööd valla noortekeskuse ja haridusasutuste õpilasesindustega;
• vahendada teavet volikogu ja vallavalitsuse ning noorte vahel;
• teha koostööd teiste omavalitsuste noortevolikogudega.

Lisainfot annab vallavalitsuse haridusnõunik Maria Laanemäe telefonil 336 3760 või 
5300 8227 ja e-posti aadressil maria.laanemae@johvi.ee.

JT

Kergejõustiklastele oli suvi edukas

Vallavalitsus 
plaanib aasta lõpus 

premeerida sportlasi, 
kes on oma spordialal 

saavutanud 
suurepäraseid 

tulemusi.

Kõik tillukesed jooks-
jad said esikoha.

Rahvajooks oli osalejarohke

Regina Kondratenko. Foto: erakogu

10kilomeetrine rada kulges 
läbi Pargi keskuse. Fotod: Erika Prave

Kuna pisikesi jooksjaid oli nii palju, 
anti tillujooksus poiste ja tüdrukute start eraldi.
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Palume neil, kes ei soovi JT kaudu  õnnitlusi saada, anda sellest teada 
telefonil 336 3750 või 508 9468

97
Friida-Aliide Sell

95
Maria Kižlo

94
Valentina Golubeva

Veera Rood

93
Maria Suponina

Elfrida Vinni

92
Meeri Saarest

Raissa Mirt
Olav Tint

91
Anatoli Izmailov
Helju Nõmmiste

Aleksandr Putrolainen

90
Elsa Liba

Asta Tislar

89
Maria Drobina 

Maria Stepanova 
Aleksandr Kruševski 

Liubov Sorgina 
Anna Šašenko 

Stanislav Katrunov 

88
Ellu Leppik 

87
Niina Fajenkova

Lilja Pertel
Mykola Polischuk
Niina Fajenkova 

86
Iraida Krivodonova

Jüri Laur
Heino Trei
Leida Mesi

Vaike Mäesalu

85
Zinaida Afanasieva

Heinar Kattago
Liidia Kolontai
Laine Leitsmaa

Endel Paap
Vera Pavlova
Riina Sulaoja

80
Jekaterina Tretjak

Georgy Azarov
Rein Sternhof

Endla Tarasova
Liivi Patlep
Elsa Ošur

Luule Tsigler
Tatiana Verkhovskaya

75
Lilia Schmidt

Nadezhda Ryabova
Valery Zhukov
Maie Aasmets

Kamil Kurmakaev
Mare Paat

Eda Seemann
Emil Soiunen

Gennadi Vassiljev

70
Maie Aadumäe

Lyubov Ananyeva
Tatiana Bogdanova

Galina Jõesaar
Svetlana Karpova

Tamara Karsakova
Juri Kemov

Alla Koroljova
Stanislav Menukhov

Ljubov Metsatalu
Veera Pevzner
Olga Rozhkova
Tarmo Treial

Galina Stepanova
Vassili Svetlitšnõi

Septembris tähistasid sünnipäeva 
järgmised väärikas eas vallakodanikud: 

Augustis registreeriti seitsme 
väikese vallakodaniku sünd:

Amelija Soroka
Loore Mai Pärn
Polina Dmitrijeva
Mihei Jerjomin

Marat Müürsepp
Harald Pungas
Maksim Pantelejev

T E A D E

KONTSERDIMAJAS
• L, 7.10 kl 11
lasteetendus „Tare-tareke“
• P, 8.10 kl 17
Prantsuse jazz. Louis Sclavis Quartet
• K, 11.10 kl 19
„Kauka jumal“. VAT Teater
• K, 11.10 kl 12
„Mesilane sinu peas“. VAT Teater
• P, 15.10 kl 18
tantsulavastus 
„Kui ma veel noor ja jumal olin“
• L, 21.10 kl 11
lasteetendus „Uinuv kaunitar“
• T, 24.10 kl 18
filmi- ja vestlusõhtu 
„Põrgu katlakütja“
• R, 3.11 kl 19
Lords Of The Sound kavaga
 „The music of Hans Zimmer“

• L, 4.11 kl 18
Hans Christian Aavik
• P, 5.11 kl 18
tantsulavastus 
„Kui ma veel noor ja jumal olin“

TAMMIKU RAHVAMAJAS
• L, 21.10 kl 18
HOOAJA AVAPIDU ansambliga 
VANA KALLIM.
Piletid eelmüügist 8 eurot, 
peo päeval 10 eurot. 
Piletid müügil Jõhvi seltsimajas 
ja Tammiku rahvamajas.
Info ja laudade broneerimine 
tel 5858 7381

NÄITUSED
Linnagaleriis
• 4.–11.10 Galina Kozulina ja Natalja 
Kapajeva lapitöömaalide näitus 
„Duett“. 

Kullar Viimne ja Erik Norkroos on teinud 
pagana hea filmi.

Kellest?
Aivar Simsonist ehk Seaküla Simsonist 

ehk Simson von Seakylist.
Sa ju tead teda, muidugi.

Ja tead tema kujusid.
Aga Kullar ja Erik tegid seda filmi mitu aastat 

ning püüdsid kaadrisse nii mõndagi, 
mis võib sind üllatada.

See on väärt lugu. 

Autorid näitavad „Põrgu katlakütjat“ 
Jõhvi keskraamatukogus 
E, 23. oktoobril kell 17.30.

Ja pärast arutame.
Vestlusringi veab Tiia Linnard.

Pääse 2,50 €

Vaegkuuljate vastuvõtt toimub kolmapäeval,
11. oktoobril kell 10.30–15.00 Jõhvis Kooli 2.
Info tel 528 7827.

Pileti hind 4 eurot
Piletid müügil seltsimajas

KULTUURIKALENDER

11. oktoobril kell 12
kontserdimajas
IDA-VIRUMAA
EAKATE PÄEVA PIDUSTUS

Info 
tel 506 7112 (Kaarel Pürg) 
või 5858 7381(Heli Vähk)

Külalisesineja ansambel 
KRUIIS ja Ervin Lillepea


